

## ບົດກ່າວເປີດ

### ຂອງ ທ່ານ ສຈ.ດຣ. ບໍ່ແສງຄໍາ ວົງດາລາ, ກຳມະການສູນກາງພັກ, ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງ ຖວທ ຕໍ່ກອງປະຊຸມວຽກງານ ຖວທ ທົ່ວປະເທດ ວັນທີ 12 ກຸມພາ 2019, ທີ່ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ຮຽນ: ບັນດາທ່ານຮອງລັດຖະມົນຕີ, ຮອງເຈົ້າແຂວງ, ຫົວໜ້າກົມ, ຮອງກົມ, ຫົວໜ້າພະແນກ  
ຖວທ ຈາກແຕ່ລະແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ,

- ບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ, ແຂກທີ່ມີກຽດ ທ່ານຍິງທ່ານຊາຍ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ  
ທັງຫຼາຍ.

ໃນທ່າມກາງບັນຍາກາດທີ່ທົ່ວພັກ, ທົ່ວປວງຊົນລາວບັນດາເຜົ່າພວມພ້ອມກັນສືບຕໍ່ທ້າວຫັນ  
ຕັ້ງໜ້າບຸກບັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ, ແຜນພັດທະນາເສດຖະ  
ກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີຄັ້ງທີ VIII ຄຽງຄູ່ກັບບັນຍາກາດທີ່ພວກເຮົາໄດ້ພ້ອມກັນສະເຫຼີມສະ  
ຫຼອງໃຫຍ່ ວັນສ້າງຕັ້ງກອງທັບປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 70 ປີ ຢ່າງສົມກຽດ ແລະ ງານ  
ສະຫຼຸບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທ່າວລາວ 2018 ໃນມື້ວານນີ້ຢ່າງຄືກຄືນ ແລະ ມີຄວາມໝາຍອັນເລິກ  
ເຊິ່ງນັ້ນ, ອີງຕາມການອະນຸມັດຈາກຫ້ອງວ່າການສຳນັກງານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ສະບັບເລກທີ  
232/ທສນຍ, ລົງວັນທີ 11 ກຸມພາ 2019, ມື້ນີ້ພວກເຮົາຈຶ່ງໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມວຽກງານ ຖວທ ທົ່ວ  
ປະເທດຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ເພື່ອພ້ອມກັນສະຫຼຸບຕີລາຄາສະພາບວຽກງານ ຖວທ ໃນໜຶ່ງປີຜ່ານ  
ປີ 2018 ແລະ ກຳນົດທິດທາງແຜນການຕໍ່ໜ້າໃນສົກປີ 2019.

ໃນນາມປະທານກອງປະຊຸມ ຂ້າພະເຈົ້າຂໍສະແດງຄວາມຍິນດີ, ຊົມເຊີຍ ແລະ ຕ້ອນຮັບ  
ບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມທັງຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ພ້ອມດ້ວຍ ບັນດາຜູ້ຕາງໜ້າຈາກ  
ສະມາຄົມທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ບັນດາຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດ ແລະ ບັນດາທ່ານແຂກທີ່ມີກຽດທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມ  
ກອງປະຊຸມທີ່ມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນໃນມື້ນີ້. (ຂໍຊົມເຊີຍ);

### ບັນດາທ່ານ ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງ!

ພິເສດປີນີ້ ກ່ອນກອງປະຊຸມ ຖວທ ທົ່ວປະເທດ, ພວກເຮົາໄດ້ສຳເລັດບາງວຽກງານທີ່ສຳຄັນ  
ຂອງຂະແໜງການຈຳນວນໜຶ່ງ ເຊັ່ນ: ໄດ້ສຳເລັດການເປີດປີທ່ອງທ່ຽວລາວ-ຈີນ 2019ຂຶ້ນ ຢ່າງ  
ເປັນທາງການຕາມການຕົກລົງເຫັນດີຂອງສອງລັດຖະບານລາວ-ຈີນ ທີ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນຢ່າງ  
ສົມກຽດ ແລະ ຈົບງາມໃນວັນທີ 25 ມັງກອນ 2019 ທີ່ຜ່ານມາ, ໂດຍການເປັນກຽດເຂົ້າຮ່ວມ  
ເປີດພິທີ ຂອງ ທ່ານລັດຖະມົນຕີກະຊວງວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ສປປ ຈີນ ແລະ ທ່ານ  
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ສປປ ລາວ ພາຍໃຕ້ການໃຫ້

ກຽດເຂົ້າຮ່ວມເປັນປະທານກົດດີມາສັກ ຂອງ ທ່ານ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ປະທານຄະນະຊີ້ນຳ  
ລະດັບຊາດຮັບຜິດຊອບສິ່ງເສີມປີທ່ອງທ່ຽວລາວ-ຈີນ 2019. ຂໍຕົບມືຊົມເຊີຍອີກເທື່ອໜຶ່ງ.

ກອງປະຊຸມ ຖວທ ທົ່ວປະເທດເທື່ອນີ້, ຈະຕ່າງກັບທຸກໆເທື່ອ ເຊິ່ງພວກເຮົາຈະດຳເນີນເປັນ  
ເວລາ 1 ວັນ ໂດຍຈະໄດ້ພ້ອມກັນສະຫຼຸບຕີລາຄາຜົນສຳເລັດຂອງວຽກງານ ຖວທ ໃນໄລຍະ 1  
ປີຜ່ານມາ ທີ່ລວມມີຈຸດດີທີ່ພື້ນເດັ່ນ ແລະ ຈຸດອ່ອນຂໍ້ຄົງຄ້າງຂອງ ແຕ່ລະວຽກງານ, ສາຍເຫດທີ່  
ພາໃຫ້ມີຈຸດອ່ອນ ແລະ ວິທີການແກ້ໄຂ ພ້ອມກັນກຳນົດທິດທາງແຜນການຕໍ່ໜ້າ ຂອງ 2019. ຫຼັງ  
ຈາກນັ້ນ, ພວກເຮົາຈຶ່ງປະກອບຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ປຶກສາຫາລືກັນໃນແຕ່ລະດ້ານ: ວຽກງານ  
ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະນຳ, ທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ວຽກງານເສນາທິການ, ແລ້ວພວກເຮົາຈະ  
ລວບລວມເອົາບັນດາຄຳຄິດຄຳເຫັນ ຂອງ ບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ປະກອບເຂົ້າໃສ່ບົດສະຫຼຸບຕີ  
ລາຄາວຽກງານ ຖວທ ໃນໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ 2018 ແລະ ທິດທາງແຜນການ 2019 ໃຫ້ມີເນື້ອໃນ  
ຄົບຖ້ວນ ແລະ ອຸດົມສົມບູນຂຶ້ນຕື່ມອີກ. ພິເສດຢ່າງຍິ່ງ, ໃນຕອນທ້າຍຂອງກອງປະຊຸມ ພວກເຮົາ  
ຈະໄດ້ພ້ອມກັນຮັບຟັງການໃຫ້ກຽດໂອ້ລົມ ຂອງ ທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ຕໍ່ຂົງເຂດວຽກງານ  
ຖວທ ເພື່ອເປັນການຊີ້ທິດເຍືອງທາງໃນການປະຕິບັດຜັນຂະຫຍາຍວຽກງານ ຖວທ ຂອງພວກເຮົາ  
ໃຫ້ມີບາດກ້າວໃຫມ່ທີ່ໂດດເດັ່ນຂຶ້ນກວ່າເກົ່າໃນຕໍ່ໜ້າ.

### **ບັນດາທ່ານແຂກທີ່ມີກຽດ ທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງທັງຫຼາຍ**

ດັ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ  
ແມ່ນວຽກງານຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມ, ພັດທະນາຄົນ ແລະ ສັງຄົມ ແມ່ນການສ້າງພື້ນຖານອາລິຍະທຳທາງ  
ດ້ານຈິດໃຈຂອງສັງຄົມ ເຊິ່ງເປັນປັດໃຈປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການຕັດສິນການຄົງຕົວ ແລະ  
ຂະຫຍາຍຕົວ ຂອງຊາດເຮົາໃຫ້ທຽມທັນກັບບັນດາປະເທດຕ່າງໆ ແລະ ສາມາດເຂົ້າຮ່ວມກັບກະ  
ແສຄວາມກ້າວໜ້າຂອງຂະບວນວິວັດແຫ່ງການພັດທະນາໃນໂລກໄດ້. ໃນ 1 ປີທີ່ຜ່ານມາ ພວກເຮົາ  
ໄດ້ມີຜົນສຳເລັດໃນການຈັດຕັ້ງ ແລະ ຜັນຂະຫຍາຍມະຕິຂອງກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ X ຂອງພັກ,  
ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ຄັ້ງທີ VIII, ມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ IV  
ຂອງອົງຄະນະພັກກະຊວງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ 3 ສ້າງ ລວມທັງແຜນຍຸດທະສາດ  
ພັດທະນາວຽກງານ ຖວທ 2016-2025 ສາມາດຕີລາຄາໄດ້ວ່າ: ວຽກງານໃນທົ່ວຂະແໜງການ  
ຖວທ ໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເປັນຂະບວນຟືດພື້ນດີພໍສົມຄວນ. ຄະນະພັກ, ຄະນະນຳແຕ່  
ລະຂັ້ນ ນັບທັງຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນໄດ້ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ ປະກອບສ່ວນເຂົ້າໃນການ  
ຊີ້ນຳ-ນຳພາວຽກງານ ຖວທ ຢ່າງໃກ້ຊິດຕິດແທດຫຼາຍຂຶ້ນ ເຊິ່ງສະແດງອອກໃນການເອົາໃຈໃສ່  
ກຳນົດບັນດາແຜນງານ ແລະ ໂຄງການຈຸດສຸມວຽກງານ ຖວທ ເຂົ້າໃນແຜນພັດທະນາທັງຂັ້ນສູນ  
ກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນຢ່າງຖືກຕ້ອງສອດຄ່ອງ; ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ທົ່ວຂະແໜງການ ຖວທ  
ພວກເຮົາກໍ່ໄດ້ມີຄວາມຫ້າວຫັນໃນການປະຕິບັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນ, ບັນດາກົມ, ກອງອ້ອມຂ້າງກະ  
ຊວງ ແລະ ບັນດາພະແນກຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ປະຈຳແຂວງ ແລະ

ນະຄອນຫຼວງ ໄດ້ມີຄວາມເປັນເຈົ້າການຕໍ່ວຽກງານ, ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ຄະນະນໍາກະຊວງ ກໍ່ຄື ຄະນະພັກ ແລະ ອໍານາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ວຽກງານຖະແຫຼງ ຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ສືບຕໍ່ຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ໄດ້ຮັບການປັບປຸງດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ ທາງດ້ານປະລິມານ ແລະ ຄຸນນະພາບ, ປະກອບສ່ວນຢ່າງຕັ້ງໜ້າເຂົ້າໃນການພັດທະນາເສດຖະ ກິດ-ສັງຄົມ ຂອງປະເທດເຮົາໃຫ້ມີຄວາມເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ປະກອບສ່ວນເຮັດໃຫ້ປະເທດ ຊາດມີຄວາມສະຫງົບ, ມີສະເຖຍລະພາບ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງທາງດ້ານການເມືອງທີ່ໜັກແໜ້ນ, ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າມີຄວາມສາມັກຄີປອງດອງ ແລະ ມີຊີວິດການເປັນຢູ່ທັງທາງດ້ານວັດຖຸ ກໍ່ຄືຈິດ ໃຈນັບມື້ນັບດີຂຶ້ນ.

ເຖິງຢ່າງໃດກໍ່ດີ ເມື່ອທຽບໃສ່ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ຂອງ ພາລະກິດສ້າງສາພັດທະນາ ປະເທດຊາດເຮົາໃນໄລຍະໃໝ່ແລ້ວ ເຫັນວ່າ: ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງ ທ່ຽວ ກໍ່ຍັງມີບາງຈຸດອ່ອນ ຂໍ້ຄົງຄ້າງຢູ່ບໍ່ໜ້ອຍ ເປັນຕົ້ນແມ່ນການປະຕິບັດແຜນພັດທະນາຂອງຂະ ແໜງການ ໂດຍສະເພາະແມ່ນການພັດທະນາວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງ ທ່ຽວໃຫ້ມີຄຸນນະພາບໃໝ່, ວ່ອງໄວທັນການ ແລະ ທັນສະໄໝ, ເພື່ອຕອບສະໜອງກັບຄວາມ ຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງສັງຄົມໃນໄລຍະໃໝ່ຍັງປະຕິບັດບໍ່ທັນໄດ້ດີເທົ່າທີ່ຄວນ, ການຫັນວຽກງານ ຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ລົງສູ່ຊົນນະບົດ ຮັບໃຊ້ປະຊາຊົນ ຍັງບໍ່ທັນເລິກເຊິ່ງ ກວ້າງຂວາງ, ການຄຸ້ມຄອງລັດຕໍ່ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ຍັງ ປະຕິບັດບໍ່ທັນໄດ້ດີ ອັນພາໃຫ້ມີບາງປາກົດການຫຍໍ້ທໍ້ໃນຂະແໜງການ ແລະ ໃນສັງຄົມດັ່ງທີ່ເຫັນຢູ່ ໃນປະຈຸບັນນີ້. ສະນັ້ນ, ໃນກອງປະຊຸມມື້ນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າ ຈຶ່ງຮຽກຮ້ອງ ມາຍັງບັນດາທ່ານຜູ້ແທນກອງ ປະຊຸມຈຶ່ງພ້ອມກັນເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ຊ່ວຍປະກອບແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນຢ່າງກົງໄປກົງມາ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາສາມາດກໍານົດວິທີການແກ້ໄຂຈຸດອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ຂອງຂະແໜງການ ໃຫ້ມີ ຄວາມສອດຄ່ອງ ແລະ ເໝາະສົມກັບສະພາບຕົວຈິງ ຈໍາແນກສາຍເຫດ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງແຕ່ລະພາກສ່ວນຢ່າງລະອຽດ ເພື່ອເປັນເອກະພາບກັນໃນດ້ານທັດສະນະແນວຄິດ ແລະ ມາດ ຕະການ ໃນການກໍານົດທິດທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າຂອງວຽກງານຖວທ ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ມີ ບາດກ້າວຂະຫຍາຍຕົວ ໃໝ່ທີ່ເຂັ້ມແຂງ ແລະ ໜັກແໜ້ນດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ໃນໂອກາດອັນສະຫງ່າລາສີນີ້, ຂ້າພະເຈົ້າຂໍປະກາດເປີດກອງປະຊຸມວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດ ທະນະທໍາ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ ທົ່ວປະເທດ ປະຈໍາປີ 2019 ຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ນັບແຕ່ເວລານີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ.

“ຂໍຂອບໃຈ”